
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr LXXIV/23 

LXXIV sesja RM odbyta w dniu 29 września 2023 r.  

Obrady rozpoczęto 29 września 2023 r.  o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:47 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 11 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Dariusz Chojnacki 

3. Bartłomiej Czaki 

4. Mariusz Damrat 

5. Agnieszka Dorawa 

6. Justyna Gapska 

7. Beata Kołota 

8. Adam Michalak 

9. Tomasz Pacek 

11. Marzanna Szewczyk 

11. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni Radni: Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon 

Raczyński, Tadeusz Szczepański.  

Lista obecności Radnych stanowi – zał. nr 1 

Lista zaproszonych gości stanowi – zał. nr 2.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

LXXIV sesji RM ?  

Radni nie wnieśli.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ? 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Porządek obrad LXXIV sesji został przyjęty jednogłośnie (zał. 3). 

 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Solca Kujawskiego w okresie od 17 czerwca 

2023 r. do 15 września 2023 r. 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. sprawozdanie, które 

stanowi – zał. 4 do niniejszego protokołu. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi, zapytania do ww. sprawozdania ?  

 

Radny Adam Michalak – zwrócił się z pytaniem czy planowane jest wykonanie ogrodzenia 

przy Szkole Podstawowej Nr 4, od strony wejścia głównego.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że do tej 

pory nie było takiej propozycji. Jeśli będzie taka wola, to będzie trzeba to przemyśleć.   

Radna Marzanna Szewczyk – zwróciła się z pytaniem przy okazji remontowanej ul. 

Kujawskiej, dlaczego postawiono słup energetyczny na środku drogi dojazdowej wew. o 

szerokości 8 – metrów. Chodzi o drogę wew. od ul. Kujawskiej, która widnieje na mapach, 

jest też ujęta w planie zagospodarowania przestrzennego.   

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że trzeba  

sprawdzić w dokumentach urzędowych i w planach zagospodarowania przestrzennego. 

Odpowiedzi udzieli jak zostanie to sprawdzone.   

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 rok. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  



B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Solec Kujawski na 2023 rok.  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/491/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 5).  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2023 – 2043. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2023 – 2043.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

 



Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/492/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 6).  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy. 

 

B. Czaki - Przewodniczący RM – wyjaśnił, że zgodnie z ustawą Prawo o ustroju sądów 

powszechnych, Rada Miejska dokonuje wyboru ławników do sądów powszechnych, których 

obszar jest objęty właściwością tych sądów w głosowaniu tajnym. Wybory ławników odbywają 

się najpóźniej w październiku roku kalendarzowego, w których upływa kadencja 

dotychczasowych ławników. Prezes Sądu Okręgowego w Bydgoszczy zgłosił zapotrzebowanie 

na 3 ławników do pracy w Sądzie Rejonowym. Do dnia 30.06.23 r. zgłosiło się 3 kandydatów, 

w związku z tym pod obrady sesji została przedstawiona uchwała dotycząca wyboru 3 

ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy. 

Dodał, że na LXIX sesji RM został powołany Zespół ds. Zaopiniowania kandydatów na 

ławników, którego Przewodniczącym została Radna Agnieszka Dorawa. Poprosił Radną o 

przedstawienie opinii na temat zgłoszonych kandydatów.   

 

Radna RM Agnieszka Dorawa – odczytała opinię o kandydatach na ławnikówa. Zespół 

pozytywnie zaopiniował wszystkie zgłoszone kandydatury na ławników tj. Agnieszki 

Nawrockiej, Wiesławy Marii Skorupki, Agnieszki Wilk. 

 

Opinia Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników z dnia 19 września 2023 r. na 

temat kandydatów na ławników, w szczególności spełnienia przez nich wymogów 

określonych w ustawie stanowi – zał. 7 do niniejszego protokołu.  

 



B. Czaki - Przewodniczący RM – przypomniał, że wyboru ławników należy dokonać w 

głosowaniu tajnym, dlatego zaproponował powołanie 3 osobowej Komisji Skrutacyjnej.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem propozycji, aby skład komisji był 3 – osobowy ?  

11 głosów – za. Radni przyjęli ww.  propozycję. 

Proszę Radnych o składanie propozycji do pracy w komisji skrutacyjnej.  

Do pracy w Komisji Skrutacyjnej zaproponowano: 

Radnego RM Andrzeja Bąbkę – wyraził zgodę. 

Radną RM Beatę Kołota – wyraziła zgodę, 

Radną RM Justyne Gapską – wyraziła zgodę.  

 

Przewodniczący RM – Kto z Radnych jest za przyjęciem Komisji Skrutacyjnej  

w zaproponowanym składzie ?   

10 głosów – za, przy 1 – głosie wstrzymującym.  

Przewodniczący RM – proszę członków Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart do głosowania. 

Wytłumaczył zasady głosowania na poszczególnych kandydatów do pracy  

w Sądzie Rejonowym. Przygotowano 3 osobne karty do głosowania, na każdej z kart wpisano 

nazwisko jednego kandydata. Głos będzie ważny jeśli Radny postawi znak X w rubryce „Tak”, 

„Nie” lub „Wstrzymuję się”. Kandydat zostanie wybrany przez Radnych na ławnika jeśli liczba 

głosów oddanych na TAK będzie większa od liczby głosów oddanych na NIE.  

Z uwagi, że obrady sesji są transmitowane na żywo, pod okiem kamer, poprosił Radnych o 

przestrzeganie zasad tajności.   

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy. Pani Beata Kołota  Przewodnicząca komisji  

alfabetycznie wyczytywała nazwiska Radnych RM, którzy po oddaniu głosów, wrzucali karty 

do urny. Następnie Komisja dokonała ich przeliczenia i sporządziła protokół z wyników 

głosowania. 

B. Czaki – Przewodniczący RM – po doprecyzowaniu wyników, odczytał protokół z ustalenia 

wyników głosowania w wyborach ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy. W wyniku 

tajnego głosowania na ławnika do Sądu Rejonowego wybrano Panią Agnieszkę Nawrocką (10 

głosów – za, przy 1 głosie – przeciw), Panią Wiesławę Marie Skorupkę (10 głosów – za, przy 

1 głosie – przeciw), Panią Agnieszkę Wilk (10 głosów – za, przy 1 głosie – wstrzymującym 

się). 

Protokół K. Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania stanowi – zał. 8 do niniejszego 

protokołu.  



D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - odczytał treść Uchwały Rady Miejskiej w Solcu 

Kujawskim w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy.  

 

Uchwała nr LXXIV/493/23 stanowi (zał. nr 9). 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Solca Kujawskiego 

Panu Markowi Małeckiemu. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie nadania 

Honorowego Obywatelstwa Solca Kujawskiego Panu Markowi Małeckiemu.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/494/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 10). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Solca Kujawskiego 

Panu Czesławowi Frischke. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  



Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie nadania 

Honorowego Obywatelstwa Solca Kujawskiego Panu Czesławowi Frischke. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/495/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 11). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu ”Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Zespołowi Wokalnemu INWENCJA w Solcu Kujawskim. 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

Medalu ”Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Zespołowi Wokalnemu INWENCJA w Solcu 

Kujawskim.  

  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

 



Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/496/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 12). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Uniwersytetowi Trzeciego Wieku Wyższej Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Uniwersytetowi Trzeciego Wieku Wyższej 

Szkoły Gospodarki w Bydgoszczy.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 



NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/497/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 13). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Grupie Ratownictwa Specjalistycznego Organizacji Proobronnej Bizon im. Gen. 

Augusta Emila Fieldorfa w Solcu Kujawskim. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Grupie Ratownictwa Specjalistycznego 

Organizacji Proobronnej Bizon im. Gen. Augusta Emila Fieldorfa w Solcu Kujawskim..  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/498/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 14). 

 



12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Kurkowemu Bractwu Strzeleckiemu w Solcu Kujawskim. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

Medalu „Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Kurkowemu Bractwu Strzeleckiemu w Solcu 

Kujawskim.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/499/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 15). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu ”Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Pani Halinie Franaszczuk. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  



Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

Medalu ”Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Pani Halinie Franaszczuk.  

  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/500/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 16). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Medalu ”Za zasługi dla Solca Kujawskiego” 

Panu Romanowi Guździoł. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

Medalu ”Za zasługi dla Solca Kujawskiego” Panu Romanowi Guździoł.  

  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

 



Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/501/23 została podjęta jednogłośnie (zał. 17). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku z dnia 18 sierpnia 2023 r. 

 

T. Pacek – Zastępca Przewodniczącego K. Skarg, Wniosków i Petycji – przedstawił 

projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku z dnia 18 sierpnia 2023 r.  

  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Alicja Żaguń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 



Marzanna Szewczyk. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/502/23 została podjęta (zał. 18). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy „Do Białej Góry”. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy 

ulicy „Do Białej Góry”. 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański 

 

Uchwała nr LXXIV/503/23 została podjęta (zał. 19). 

 



17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego. 

 

B. Białkowska – Zastępca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt 

uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu 

użytkowego.  

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/504/23 została podjęta (zał. 20). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej. 

C. Ball – Dyrektor WUM - przedstawił ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 



D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii drogi gminnej.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/505/23 została podjęta (zał. 21). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia odcinka drogi publicznej do kategorii drogi 

gminnej oraz ustalenia jej przebiegu. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM - przedstawił ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM – podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia odcinka 

drogi publicznej do kategorii drogi gminnej oraz ustalenia jej przebiegu.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - Kto z Radnych jest za przyjęciem w/w projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Agnieszka Dorawa, 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk, Alicja 

Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Grażyna Bieniek, Wiesław Kowalski, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański. 

 

Uchwała nr LXXIV/506/23 została podjęta (zał. 22). 

20. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna Marzanna Szewczyk – w imieniu mieszkańców ul. Sosnowej zgłosiła wniosek dot. 

zamontowania lustra na skrzyżowaniu ul. Sosnowej z ul. Lipową z uwagi na ograniczoną 

widoczność. 

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że 

zamontowanie lustra wiąże się ze zmianą organizacji ruchu. Należy opracować projekt 

zmiany organizacji ruchu i przedstawić do zaopiniowania  Starostwu Powiatowemu i Policji. 

Sprawdzimy możliwość i zasadność postawienia tam lustra.  

Radny Adam Michalak – podziękował wszystkim firmom, instytucjom, osobom oraz 

władzom miasta za wsparcie Międzynarodowego Turnieju  Piłki Siatkowej, który odbył się w 

dniach 15-16.09.2023 r., którego Radny był ogranizatorem. Turniej oprócz sportowego miał 

też charakter charytatywny, pomogliśmy jednego z mieszkańców naszego miasta. Zebrano 

ponad 3.000 zł, które wpłacono na subkonto Fundacji Po Prostu Pomagam. 

Radny zgłosił wniosek w imieniu jednej z niepełnosprawnych mieszkanek miasta, 

poruszającej się o kulach dot. możliwości zamontowania od strony, gdzie jest postój taksówek 

poręczy o takiej średnicy, która mogłaby udogodnić wejście osobie niepełnosprawnej do kasy 

biletowej.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że 

opracowana wcześniej dokumentacja, uwzględniająca też potrzeby osób niepełnosprawnych 

przeszła weryfikację i uzgodnienia wszystkich służb i nikt tego nie zanegował. Zobaczymy 

jak to wygląda i ewentualnie trzeba będzie zabezpieczyć środki finansowe na ten cel. Przy 

okazji POP - u odniosła się do licznych dewastacji dworca przez młodzież naszego miasta 



m.in. zniszczenia windy.    

 

Radna Beata Kołota – zgłosiła wnioski dot.: 

- postawienia kilku ławek wzdłuż ul. Zbożowej i ul. Prostej, 

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że  

zamontowanie ławeczek w projekcie budżetu na rok 2024 powinno zostać ujęte. Z Zarządem 

Osiedla Leśnego będzie trzeba uzgodnić ich lokalizację.   

- zamontowania podjazdu (szyny) dla rowerów w najszerszym miejscu zejścia z Peronu 2, 

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że na etapie 

realizacji POP zwracaliśmy się do projektantów w tej sprawie, którzy uznali, że jest w tym 

miejscu za mała przestrzeń na wykonanie tego typu podjazdu. Ponowimy pytanie. 

- zamontowania huśtawki na placu zabaw „Leśne Harce” przy ul. Ugory. 

Odpowiedzi udzieliła B. Białkowska – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że 

zamontowanie huśtawki nie zostało ujęte w budżecie na 2023 rok. Musimy ustalić czy jest 

możliwość, aby w wyznaczonej strefie tą huśtawkę zamontować. Postaramy się ująć to 

zadanie w budżecie na 2024 rok.  

- obniżenia wysokich i kruszących się krawężników na odcinku ul. Ugory do ul. Prostej.  

B. Białkowska – w sprawie zaniżenia krawężników porozmawia z C. Ball - Dyrektorem 

WUM.  

Radny Adma Michalak – prośba o dookreślenie na jakim odcinku są wykonywane prace 

remontowe w ul. Kujawskiej.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – informując, że remont 

ul. Kujawskiej wykonywany jest na odcinku od przejazdu kolejowego do ul. Haskiej, przy 

czy sam przejazd kolejowy jako tzw. przestrzeń zamknięta nie zostanie wykonany w ramach 

projektu. Gmina ma uzgodnione z PKP, że fragment obszaru zamkniętego zostanie również 

uzupełniony asfaltem. Pozostanie do wykonania odcinek od ul. Rzymskiej do drogi krajowej 

nr 10. Pani Burmistrz będzie w tej sprawie rozmawiała z Dyrektorem GDDKiA.     



B. Czaki - Przewodniczący RM – poinformował, że na jego ręce została przed sesją złożona 

petycja przez Pana Wojciecha Elszyna w sprawie Soleckiego Budżetu Obywatelskiego. 

Petycja zostanie przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Przewodniczący RM udzielił głosu Panu Wojciechowi Elszyn, który w imieniu 

mieszkańców, podpisanych pod niniejszą petycją nakreślił, co jest przedmiotem złożonej 

petycji.   

Radna Alicja Żaguń – po uważnym wysłuchaniu uwag przedstawionych przez Pana 

Wojciecha Elszyna, zwróciła się do Pani Burmistrz o przygotowanie na posiedzenie Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji stanowiska, odpowiedzi odnoszących się do zarzutów i 

wątpliwości przedstawionych przez Pana Elszyna w sprawie SBO.  

 

21. Zamknięcie sesji. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM  - podziękował za udział w sesji RM i zamknął obrady 

LXXIV sesji o godz. 15.47.  

 

 

 Bartłomiej Czaki 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

  

 

Protokołowała: Katarzyna Ciudzińska 


